
 

  

 

Nieuwsbrief VWG Rijk van Nijmegen e.o. / 2022 - 2/ februari 2022 

 

Hoi Paul, 

 

Het was een wat grauwe en grijze januarimaand, maar door het ontbreken 

van wind was het eigenlijk best goed vogelen. Een nieuwe trend is het 

vogelen op de fiets of te wandelen en minder snel te auto te pakken. Ik 

schreef hier al over in de vorige nieuwsbrief. Op sociale media 

(#groenejaarlijst) is hier al een hele community ontstaan die elkaar op de 

hoogte houdt van wat ze allemaal zien in hun eigen regio. Leuk! En dit 

weekend is/was de nationale tuinvogeltelling georganiseerd door de 

Vogelbescherming. Opvallend hoeveel aandacht hieraan wordt besteed in de 

media. Ik word er op mijn werk regelmatig op aangesproken: “Jij doet zeker 

ook dit weekend mee met de tuinvogeltelling?" "Natuurlijk!", zeg ik dan. Doe 

je ook mee? 

In deze nieuwsbrief geven we een korte terugblik op een geslaagde digitale 

ALV. Ook de eerste excursie van het jaar zit er op. We verkenden de 

Kraaijenbergse Plassen op de fiets. En Bas Janssen ergert zich terecht aan 

het bijvoeren van eenden door jagers. Hij schrijft er mooi over. En nog veel 

meer in deze nieuwsbrief. 

 

Veel leesplezier, 



 

Paul Gnodde – voorzitter 

Martijn Verdoes – secretaris 

Kor Bosch – penningmeester 

Bram Ubels – excursies en meer 

Frank Saris – vogelbescherming, wetlandwacht en Mourik 

 
 

Geslaagde Algemene Ledenvergadering op donderdag 27 januari – 

Bestuur VWG 

Vijf bestuursleden en 26 leden deden mee aan de Zoom-ALV afgelopen 

donderdagavond. Vijf leden (Erik, Freek, Nico, Els en Siem) hadden zich 

afgemeld en dat betekent dat 291 leden wegbleven zonder afmelding! 

Desondanks een mooie opkomst. Dank aan de leden die ons steunden in de 

ALV. 

De ALV is het ‘hoogste orgaan’ binnen onze verenging. Het bestuur legt 

verantwoording af aan de leden over de financiën en over wat ze het 

afgelopen jaar allemaal bewerkstelligd heeft. Dit keer zelfs over twee jaar, 

2020 en 2021. De financiën over deze twee jaren werden goedgekeurd door 

de kascommissie (dank Gijsbert en Siem!) en ook het jaarverslag kreeg 

instemming. De penningmeester Kor werd onder digitaal applaus 

gedechargeerd. Enkele vragen werden beantwoord en enkele foutjes en 

omissies zijn verwerkt in het jaarverslag 2021. Het jaarplan 2022 en de 

begroting voor dit jaar zijn toegelicht. Eind mei of begin juni (wanneer we 

lekker weer hebben) nodigen we alle leden uit bij de Oude Waal om daar op 

kosten van de vogelwerkgroep koffie/thee en een appeltaartje te nuttigen en 



 

ondertussen de Oude Waal af te speuren naar zwarte sterns en een 

overtrekkende zeearend. De rondvraag leverde goede vragen op en enkele 

vrijwilligers meldden zich voor activiteiten. Fijn! 

 
 

Verslagje excursie Kraaijenbergse Plassen – Paul Gnodde 

Uit de aanmeldingen die ik per mail ontving kon ik lezen dat de behoefte om 

er samen op uit te trekken heel hoog is bij de leden. Toch bleek de excursie 

op het laatste moment niet eens volgeboekt! Dus met een klein elitegroepje 

gingen we op pad. Ik pikte Maarten, Frank, Nico, Mariëtte, Peter, Gerard, 

Wouter en Coert op bij de McDonalds en gezamenlijk fietsen we naar Linden 

waar (nog een) Frank en Inge aansloten. In een sloot bij Linden hoorden en 

zagen we wintertalingen. Alle deelnemers kennen nu het geluid van dit 

eendje. Bij het moerasje van Linden enkele rietgorzen en op het water de 

eerste grote zaagbekken en brilduikers van de dag. We hoorden zachtjes 

een baardmannetje, maar die liet zich helaas niet zien. Een sperwer 

denderde langs en opeens hoorden we het gefluit van smienten. 40 van deze 

fraaie eenden kwamen aanvliegen en landden voor ons op het water. Nico 

ontdekte bij het eilandje drie nonnetjes, maar de rest van de groep was net te 

laat. Ze waren al gevlogen. Later zouden we nog een nonnetje zien in de 



 

telescoop. Hier wel vier koperwieken in een struik. Bij plas 8 was niet veel te 

zien, maar twee groene spechten joegen achter elkaar tussen de eiken. 

Prachtig! 

We fietsten plas 7 rond en zagen nog meer grote zaagbekken en brilduikers. 

Groepjes brandganzen vlogen over. Ik liet de deelnemers nog even het 

verschil zien tussen de storm- en de kokmeeuw. En het verschil tussen 2e 

kalenderjaar en het adulte kleed bij deze meeuwen. Bij plas 5 weer zes grote 

zaagbekken, twee bergeenden en meer van het gewone spul. Rond 13:00 

uur was de excursie afgelopen. Gezien het vele geklets onderling en de vele 

goede waarnemingen was het een gezellige en geslaagde excursie. Dit 

smaakt naar meer! 

 
 

Eendjes voeren in de Ooijpolder - Bas Janssen 

Met luid gekwek en gekwaak komen de wilde eenden op de man af. Hij 

strooit voer en blijft even staan kijken hoe de eendjes zich te goed doen aan 

het voedsel. Het lijkt op een ontroerend tafereel in een park waar kleine 

kinderen onder toeziend oog van moeders met veel plezier en enthousiasme 

eendjes voeren. Maar hier klopt iets niet: de man is van middelbare leeftijd, 

gekleed in een klassiek Engels tenue met pet en al. En hij rijdt in een 



robuuste Mercedes jeep met een ijzeren mand aan de trekhaak. Ik kan het 

niet laten om mijn verontruste veronderstelling uit te spreken, mede omdat ik 

weet dat deze man een jager is en omdat ik hem elders in de polder voer heb 

zien strooien: “Bent u nu echt eenden aan het voeren om ze tam te maken 

met het doel om ze af te schieten?”, vraag ik. “Ho, ho” zegt hij verongelijkt, 

“zo praten we niet met elkaar.” Oké, dan wil ik wel opnieuw beginnen: ik stel 

me voor en zeg wat ik zie: “U bent eenden aan voeren en u bent een jager.” 

De man stelt zich voor en vertelt dat hij een natuurliefhebber is, dat hij veel 

voor de natuur in de Ooijpolder doet, zoals het instandhouden van struwelen 

en bosschages, en dat hij op wild in de polder jaagt. Hij heeft afspraken met 

boeren in de Ooijpolder waar hij tussen half augustus en eind januari op hun 

land kan jagen op fazanten, hazen en wilde eenden. De man is 

allervriendelijkst en ons gesprek blijft beschaafd, maar ik wil wel weten 

waarom hij op verschillende plekken in de polder eenden aan het voeren is. 

Zijn antwoord is: om ze geconcentreerd te bejagen. Voor lekker wild vlees 

van dieren die een goed leven hebben gehad in de natuur. Het is direct 

duidelijk dat onze standpunten heel verschillend zijn. Wilde eenden worden 

zeldzamer: sinds 1990 is een derde van de Nederlandse broedpopulatie 

verdwenen. Dat heeft verschillende oorzaken, maar het helpt zeker niet de 

populatie in stand te houden door op ze te jagen. Door ze te voeren worden 

ze tam en een gemakkelijke prooi voor predatoren. En door de plezierjacht 

op eenden worden ook andere vogels en dieren het slachtoffer. Er is al veel 

verstoring en vervuiling van de natuur en het landschap door boeren en 

recreatie. De jacht maakt het alleen nog erger. Het doet mij pijn om te zien 

hoeveel natuur er al is verkwanseld door commerciële activiteiten en door 

hobby's van een kleine elite. We komen er niet uit en eindigen ons gesprek 

met de conclusie dat we het niet met elkaar eens zijn. En we gaan ieder onze 

weg, ik op mijn fiets en verrekijker, en de jager in zijn luxe Mercedes jeep met 

een nu nog leeg mandje. Mijn romantisch beeld van eendjes voeren is voor 

altijd veranderd. 



 

 

   

 

Vogelexpositie georganiseerd door de Stichting Thornsche Molen - 

Gerard ter Hart 

Van vrijdag 4 maart tot en met begin juli 2022 organiseert Stichting 

Thornsche Molen een expositie in het gelijknamige café-restaurant tussen 

Beek en Leuth. De expositie toont vogels die je kunt zien in de Ooijpolder. De 

vogelwerkgroep levert een belangrijke bijdrage met foto's van Harvey van 

Diek, een lezing en nog zo wat dingen. Dus mocht je in de buurt zijn, pauzeer 

dan even bij de Thornsche Molen en geniet van de prachtige vogelfoto's en 



 

verhalen.  

 
 

Interview met de voorzitter in De Brug - Paul Gnodde 

Haha, dit artikeltje heeft natuurlijk een hoog "wij van wc-eend" gehalte, maar 

ik vind het te leuk om niet te melden. Ik werd door een freelance-journalist 

van het Nijmeegse krantje De Brug benaderd of ik kon meehelpen aan een 

artikel over onze vogelwerkgroep. Natuurlijk wilde ik dat. Het resultaat lees je 



 

hieronder.  

 
 

 

Vacature! 

Annie van der Veen gaf tijdens de ALV aan dat ze haar taak als coördinator 

van de distributie van de Mourik wil beëindigen. Het bestuur zal haar 

tezijnertijd danken voor haar goede inzet! We zoeken dus een opvolger. Het 

komt er op neer dat je twee keer per jaar de verspreiding van de Mourik door 

enkele leden coördineert. Help ons a.u.b. met de invulling van deze vacature! 

   

 

 

Geniet van onze mooie hobby! 

 

Paul Gnodde 

voorzitter / coördinator nieuwsbrief 

06-18758711  
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